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AGENDA AB Jeugdhulp Rijnmond cyclus 2 – openbaar deel

Datum: 07-07-2023

Locatie: Stadhuis Rotterdam, Suze Groenewegzaal

Aanwezige bestuurders:
Ronald Buijt Rotterdam Edward Piena Ridderkerk
Jacky Silos Vlaardingen Berend Jan 

Bruggeman
Goeree Overflakkee

Miranda de Hoop Barendrecht Wouter Struijk Nissewaard
Eric Faassen Capelle a/d IJssel
Mieke van Ginkel Albrandswaard
Afwezige bestuurders:
Doğukan Ergin Schiedam Corine Bronsveld - 

Snoep
Maassluis

Hugo van der Wal Krimpen a/d IJssel Leon Hoek Lansingerland
Aart Jan Spoon Voorne aan Zee
Aanwezige gasten:
Rik Opendorp BakerTilly Linda de Vries BakerTilly
Aanwezige ambtenaren:
Sandra Hammer Secretaris-directeur 

GRJR
Georgina 
Doornweerd

Coördinator GRJR

Frans Wieles Controller GRJR Floor Hulsinga Bestuursondersteuner 
GRJR

Ron van Zon Belangenbehartiger 
GRJR

Agendapunt Onderwerp Aant. 
bijlagen

Duur 
(min)

Opening
De voorzitter opent de vergadering en maakt de deelnemers attent op de live 
uitzending. Er zijn enkele stukken nagezonden, waaronder de brandbrief 
herbezinning residentieel onderwijs, deze bespreken we onder agendapunt 5 . 

Vaststelling agenda, verslag en actie- en besluitenlijst
0 Vaststellen agenda

De agenda wordt vastgesteld.
1 Vaststellen verslag d.d. 06-04-2023

Het verslag wordt vastgesteld.
2 Vaststellen actie- en besluitenlijst d.d. 06-04-2023

De actie- en besluitenlijst wordt vastgesteld. 
Financiën
3 Jaarrekening 2022

Presentatie Rik Opendorp Baker Tilly
Rik Opendorp en Linda de Vries van accountantskantoor Baker Tilly geven een 
presentatie over het proces rondom de vaststelling van de Jaarrekening 2022. 
Hun opdracht bestaat uit het verstrekken van een controleverklaring bij de 
jaarrekening, zodat gebruikers (waaronder het AB) zekerheid hebben over het 
getrouwe beeld en de rechtmatigheid ervan. De conclusie van Baker Tilly is, dat 
niet bij iedere gemeente de wijziging van het woonplaatsbeginsel tijdig of juist is 
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verwerkt. Hierdoor is het nog niet mogelijk om een verklaring bij de jaarrekening 
af te geven. De bedragen die foutief zijn opgenomen overstijgen de 
rapporteringstolerantie. Doordat de toekenning van zorg en declaratie van 
zorgdeclaraties decentraal belegd zijn, zijn er, naast elf administraties, ook elf 
procedures. Per administratie is via steekproeven gecontroleerd of de jeugdige 
rechtmatig zorg heeft ontvangen, of de lasten door de juiste gemeente worden 
gedragen en of het juiste tarief gehanteerd is. Aan vijf gemeenten worden nadere
analyses gevraagd, op basis waarvan bepaald is welke cliënten overgedragen 
moeten worden aan een andere gemeente. Als dit niet mogelijk is zal men 
alsnog op basis van gegevens uit 2021 moeten bepalen op welke trajecten de 
wetswijziging van toepassing had kunnen zijn en hier aanvullende 
werkzaamheden op verrichten. 
Deze bevinding geeft aan dat er aandacht nodig is voor de inrichting van de 
administratieve omgeving en de wijze waarop de regio (tussentijds) zelf 
constateert dat de processen juist gelopen zijn, zodat dit eerder ontdekt wordt. 
Het uitzoekwerk moet in de zomermaanden plaatsvinden. De doelstelling is om 
in september de impact van het woonplaatsbeginsel in beeld te hebben. Als de 
bevindingen in september binnen de toleranties blijven, hoeft de GRJR de 
jaarrekening ’22 niet aan te passen en volgt alsnog een goedkeurend oordeel op 
zowel rechtmatigheid als getrouwheid. Als de bevindingen buiten de toleranties 
liggen, moet de jaarrekening ’22 worden aangepast, evenals de bijdrage van de 
gemeenten. Er kan een goedkeurend oordeel op zowel getrouwheid als 
rechtmatigheid volgen, afhankelijk van de uitkomst van het uitzoekwerk.

Eric Faassen vraagt of de GRJR ‘in control’ is. Hij denkt dat raadsleden niet die 
indruk hebben. Rik Opendorp antwoordt dat hij dit een terechte vraag vindt en 
dat de vraag gesteld kan worden of er gekozen is voor de juiste inrichting 
(interne beheersing) en de veelheid aan backoffice-systemen die er zijn. Eric 
Faassen vraagt of Rik Opendorp advies hierover geeft in de management letter. 
Rik Opendorp bevestigt dit. 

Mieke van Ginkel vraagt wanneer beoordeeld wordt of de accountantsverklaring 
wel of niet wordt afgegeven. Rik Opendorp: in de planning staat september.. 
Mieke van Ginkel vraagt wat de consequenties zijn van een afkeurende 
verklaring. Rik Opendorp: Je kunt een vordering opnemen in de jaarrekening, 
maar die moet wel betaald worden. 

Jacky Silos vraagt of de provincie formeel uitstel geeft. Frans bevestigt dat dit zo 
is. De provincie begrijpt dat dit een incidentele situatie is. Sandra Hammer: het 
AB heeft eerder besloten om  een verkenning te starten naar het centraliseren 
van de 11 backoffices. Dit loopt in nauwe afstemming met de directeuren van de 
gemeenten. Die verkenning onderzoekt of het efficiënter kan. 

Ronald Buijt: zal de onduidelijkheid omtrent de tijdige/juiste verwerking van de 
wijziging van het woonplaatsbeginsel afnemen, omdat we er nu scherp op zijn? 
En kan het met terugwerkende kracht? Rik Opendorp: het woonplaatsbeginsel is 
ingevoerd vanaf 1 januari 2022. .. Frans Wieles bevestigt dat er een afname zal 
zijn van deze onduidelijkheid. 

4  Mededelingen
Hervormingsagenda: Uitkomst ALV VNG en vervolg
Toelichting Wouter Struijk
Wouter Struijk blikt terug op de ALV waar hij de motie van gemeente Nissewaard
(met brede regionale steun) heeft toegelicht die succesvol unaniem is 
overgenomen. Dit door een succesvol voortraject, in samenspraak met VNG en 
Dijk en Waard (en Apeldoorn). Wouter Struijk is trots op de inzet van iedereen in 
de gemeenten en regio om in korte tijd dit voor elkaar te hebben gekregen. Hij 
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geeft een groot compliment aan het Programmateam. Het programmateam gaat 
komende tijd focus aanbrengen op Lobby, Samen Leren, Data & Monitoring en 
Toekomstscenario. Oktober 2023 kunt u een doorontwikkelde Regioagenda 
verwachten. Het Programmateam heeft een factsheet gedeeld, op basis waarvan
we onze afzonderlijke raden kunnen informeren. 
Rekenkameronderzoek naar werking GRJR
Toelichting Sandra Hammer
Sandra Hammer: De Rekenkamer heeft een breed onderzoek aangekondigd 
naar de werking van de GRJR, op verzoek van meerdere deelnemende 
gemeenten. Dit onderzoek zal heel 2024 duren. Bestuurders kunnen benaderd 
worden voor een interview. 
Evaluatie samenwerking AB
Terugblik op thema AB 15-06 jl. 
Portefeuillehouder Organisatie Mieke van Ginkel: de evaluatie van de AB-
samenwerking van vorige week donderdag 15 juni verliep harmonieus. Er waren 
7 AB leden aanwezig. De meerwaarde van de regionale samenwerking, het 
vertrouwen en de governance zijn besproken.
De punten die naar voren kwamen waren o.a. de verhoging van de slagkracht, 
overzicht in de overlegstructuur en het vertrouwen van de raden.
Een korte schriftelijke terugkoppeling van de evaluatie volgt.

Zorginhoud & transformatie
5 Jeugdhulp+

Plan van aanpak open alternatieven voor Jeugdhulp+
  Agendapost Ron van Zon
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:
 Het vaststellen van het projectplan Ontwikkelen van open alternatief 

zorgaanbod voor jeugdhulpplus
Sandra Hammer: voor de afbouw van Jeugdhulp+ is het van belang dat er 
alternatieven worden ontwikkeld, anders dan de vele 1 op 1 behandelingen die 
er nu plaatsvinden. De systeemaanbieders zijn hier volop mee bezig. Het plan 
om te werken aan de alternatieven is een onderdeel van de afbouw van 
Jeugdhulp+. Het AB heeft de vorige vergadering een visie vastgesteld voor de 
afbouw van gesloten jeugdhulp in het Bovenregionaal Plan jh+. We gaan toe 
naar twee locaties in Zuid-Holland. iHub en Schakenbosch hebben in verband 
met hun financiële situatie vanwege de snelle afbouw inmiddels 
continuïteitsplannen opgeleverd met scenario’s voor hun toekomst. Die leggen 
we naast het bovenregionaal plan, om de rode draden vast te stellen. 

Residentieel onderwijs: iHub heeft een brandbrief gestuurd aan de minister van 
OCW. OCW heeft besloten om de financiering van onderwijs op instellingen 
onder te brengen bij de onderwijsverbanden. iHub en Schakenbosch verzetten 
zich tegen deze regeling vanwege de onuitvoerbaarheid. Er wordt verzocht of hij 
een jaar kan worden uitgesteld. OCW is aan zet om te reageren op de 
brandbrief. Het risico is dat het onderwijs wegvalt aan onze kinderen. 
Ronald Buijt heeft zijn invloed aangewend om deze ontwikkeling te stuiten. 
Sandra Hammer: bij het thema AB van 18 september zullen we inzoomen op 
JH+.

Eric Faassen: wat gebeurt er in de periode tot 1 januari 2024 met de kinderen? 
Ron van Zon: zij worden o.a. geholpen via maatwerkovereenkomsten. De 
aanbieders ervaren zelf ook de urgentie. 1 op 1 begeleiding vraagt capaciteit. 
Tegelijkertijd inventariseren de aanbieders ook de veiligheidsissues. Dit zijn 
kinderen met een risico. Er lopen gesprekken om in het open kader te kunnen 
handhaven. Er worden wel stappen gezet, Timon bijvoorbeeld heeft een 
opdracht gekregen om een kleine woonvorm voorziening te creëren. iHub 
verzorgt de intensieve ambulante inzet, om gesloten plaatsing te voorkomen. 
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Miranda de Hoop maakt zich zorgen over deze kinderen. Als de regio de 
verantwoordelijkheid heeft om locaties te creëren, is het van belang dat men 
goed afstemt wat de voorwaarden zijn. Sandra Hammer stelt vast dat het goed is
om de projectgroep te vragen aan veiligheid criteria te verbinden.

Wouter Struijk: de afbouw van Jeugdhulp+ heeft consequenties. Kunnen we iets 
ondernemen richting de Tweede Kamer, die wel moties aanneemt, maar niet 
door heeft wat hier gebeurt? Ronald Buijt: dit is ook in het DB een discussie 
geweest, hoe realistisch is het dat we naar nul gaan afbouwen. Daarbij speelt de 
bekostiging van alternatieven een grote rol. Dat signaal kunnen we afgeven aan 
Den Haag. 

Jacky Silos sluit zich aan bij het pleidooi van Wouter Struijk. Het is makkelijk om 
in de Tweede Kamer een motie aan te nemen, goed om de consequenties 
hiervan kenbaar te maken. De beweging naar nul is gebaseerd op een hoge 
inzet, wetende dat er altijd gesloten bedden zullen zijn. Realisme van de afbouw,
onderwijs en de bekostiging van alternatieven zijn de drie kernpunten van de 
GRJR. Eerst de alternatieven, dan de afbouw.

Het gevraagde besluit wordt genomen.
Veiligheid & jeugdbeschermingsketen
6 Loskoppelen hoofd- en onderaannemerschap JBRR/WSS

Agendapost Simon Wittenbols
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:

 Het loslaten van de hoofd-/onderaannemingsconstructie JBRR/WSS en 
het daarmee aangaan van een eigen subsidierelatie met WSS met 
ingang van 1 januari 2024.

Jacky Silos heeft gesprekken gevoerd met WSS vanwege de wens van de GRJR
dat zij een deel van de kinderen helpen die wachten op inzet van JBRR. In deze 
gesprekken heeft WSS aangegeven een zelfstandige subsidierelatie met de 
GRJR te ambiëren. De GRJR heeft in het verleden gekozen voor een constructie
met onderaannemerschap, dat was om het mogelijk te maken dat alle GI’s alle 
doelgroepen behandelen. In de praktijk blijkt dat dit niet zo werkt. Betrokken 
partijen zijn het eens over de splitsing. Er zijn zorgen over de consequenties voor
de wijkteams, daar is begeleiding voor georganiseerd. 

Ronald Buijt: gaat JBRR goed samenwerken in deze constructie of is deze uit 
nood geboren? Jacky Silos: het geeft WSS een betere positie richting GRJR. 
Ronald Buijt: dat kan negatieve consequenties hebben voor JBRR. Jacky Silos: 
JBRR staat open voor een alternatieve manier van het oplossen van de 
problematiek rondom het zorgen voor vaste jeugdbeschermers voor alle 
kinderen 

Ronald Buijt vraagt naar het overdragen van cliënten. Jacky Silos: overdracht is 
niet iets wat we nastreven. Het gaat om nieuwe cliënten die door een andere GI 
worden geholpen. 

Het gevraagde besluit wordt genomen. 
7 Regionaal plan van aanpak Toekomstscenario Kind- en 

gezinsbescherming
Agendapost Marc Verkerk
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:

 Instemmen met het voorstel voor bestuurlijke besluitvorming m.b.t. het 
Toekomstscenario in de regio Rijnmond.

Jacky Silos: de grote verandering die het toekomstscenario met zich meebrengt 
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ligt voor ons in de vorm van een voorstel voor de aansturing.. 
Centrumgemeenten zijn betrokken geweest.

Miranda de Hoop: graag dit onderwerp blijven agenderen en de raden 
meenemen in de implicaties. 
 
Het gevraagde besluit wordt genomen.

Vervolg Financiën
8 Jaarrekening 2022

Agendapost Frans Wieles
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:

 Inhoudelijke kennisname van de Definitieve Jaarstukken 2022
Sandra Hammer: we willen op dit moment de inhoudelijke component van de 
jaarrekening bespreken. Zoals de accountant aan het begin van de vergadering 
heeft toegelicht is het nog niet mogelijk de cijfers van de jaarrekening vast te 
stellen. Bij de stukken zit een conceptbrief voor de raden om de raden te 
informeren. 
Wouter Struijk: complimenten aan de organisatie. We hebben steeds minder 
correcties en naheffingen als GRJR.

Het gevraagde besluit wordt genomen.
9 Eerste Bestuursrapportage 2023

Agendapost Frans Wieles
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:

 Vaststelling van de Eerste Bestuursrapportage 2023.
Sandra Hammer: de eerste burap ligt voor, gebaseerd op de eerste vijf 
maanden. Er is veel veranderd per 1 januari: nieuwe contracten, de effecten van 
het woonplaatsbeginsel. We zien nog weinig profijt van de gewijzigde knip D en 
E. We onderzoeken of we die effecten hebben overschat of dat ze achterblijven. 
De gevolgen voor de begrotingswijziging ’23 en de begroting ’24 bespreekt de 
UO  met de controllers van de individuele gemeenten. In de voorlopige stukken 
is gezegd dat als het verschil de €5 miljoen overstijgt, we de begrotingen kunnen
wijzigen met de actuele cijfers.  Dat besluit neemt het AB aan het einde van deze
zomer. Sowieso verdwijnt de zorgcontinuïteit MVS uit de wijziging begroting 
2023.

Wouter Struijk: in de stukken wordt gesproken over budgetneutraliteit tussen 
regio en gemeenten, omdat specialistische jeugdhulp wordt overgenomen door 
lokale hulp. Dat ligt financieel niet zo eenvoudig bij gemeenten. 

Eric Faassen: in de stukken staat dat de gemeente Rotterdam wil bezuinigen op 
de opdracht opname (B). Heeft dit gevolgen voor de regiogemeenten? Sandra 
Hammer: op dit moment nog niet, dit is wel een onderwerp voor monitoring. 

Mieke van Ginkel: we moeten de discussie voeren over een goede sociale basis 
voor de kinderen. Hebben we onderwijs, sport en armoedebestrijding goed 
geregeld? Miranda de Hoop: problematische echtscheidingen zijn momenteel de 
grootste reden dat jongeren jeugdhulp nodig hebben. Sandra Hammer: dit zijn 
onderwerpen die passen bij de hervormingsagenda. Wat gebeurt er in het 
voorveld? Voor iedere gemeente is dit anders. De behoefte bestaat om hierover 
in gesprek te gaan. Wellicht is dit een onderwerp voor een thema AB. Ronald 
Buijt sluit zich hierbij aan. Hij wil ervaringen en best practices uitwisselen. 

Het gevraagde besluit wordt genomen.
Organisatie & governance
10 Wijziging GRJR
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Agendapost Georgina Doornweerd
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot:

 Instemming met het voorstel om de raden van de deelnemende 
gemeenten te betrekken in het proces om de GRJR te wijzigen als 
gevolg van de wijziging in de Wgr. 

 Instemming met verzending van de brief Wijziging GRJR 2024. In deze 
brief vraagt het AB de gemeenteraden om een reactie op de wijzigingen 
in de GRJR die afweging vergen

Mieke van Ginkel: voor deze wijziging is afstemming vereist. Zijn er raden die op 
voorhand al weten of zij een raadadviescommissie willen instellen? De wet 
wijziging gemeenschappelijke regelingen geldt voor alle regelingen. 
Edward Piena: de raad heeft tot 22 september om te reageren, dit wordt op zijn 
vroegst eind september voor de BAR gemeenten. 

Het gevraagde besluit wordt genomen.
Hamerstukken 
11 Subsidievaststelling ASR

Agendapost Joost Metsaars
Het AB wordt gevraagd te besluiten tot: 

 Het vaststellen van de subsidie ASR 2022 aan Prokino voor een bedrag 
van € 2.520.343,61

De subsidie wordt door het AB vastgesteld. 
12 Rondvraag 

Eric Faassen: gaan we een regionale pleegzorg campagne voeren, in het kader 
van de week van de pleegzorg? Sandra zoekt dit uit en vermeldt het in de 
nieuwsbrief. Eric Faassen deelt graag de resultaten van het werken met 
Mockingbirdnetwerk voor pleegzorgouders.
Ronald Buijt geeft aan dat hij geen goed gevoel heeft bij het woonplaatsbeginsel.
Hij wil in de zomer graag nog meer hierover laten informeren. 
Eric Faassen vraagt of de verkenning van een centrale backoffice spoedig plaats
kan vinden, om financiële consequenties zoals met het woonplaatsbeginsel te 
voorkomen. Sandra: het betreft vooralsnog een verkenning, deze zal dit najaar 
plaatsvinden.   
Edward Piena: graag uitleg over de hervormingsagenda via Teams voor de 
raden. Sandra vraagt aan programmadirecteur Hans Nijman dit met de GRJR te 
organiseren. 

Sluiting 
De voorzitter sluit om 10:45 het openbare deel van de vergadering. 
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